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Deleregler 
 

En vokal giver en stavelse.  

Mis – hus – bil. 

 

For hver vokal bliver der en stavelse. 

Hu-se, bi-ler, e-le-fant. 

 

Hvis der kun er en konsonant mellem to vokaler, er den sidste 

vokal stærkest og vinder konsonanten. 

Sko-len, ka-nin. 

 

Er der 2 konsonanter imellem 2 vokaler deler de konsonanterne.  

En til hver. 

Ul-ven,– hop-sa. 

 

Der deles altid imellem 2 ens konsonanter. 

Hop-pe, kas-ser, som-mer. 

 

Sammensatte ord deles først imellem de 2 ord, derefter deles 

hvert ord. 

Skole-taske > Sko-le-tas-ke 

Cykel-styr  >   cy-kel-styr    

Lomme- tyv >  lom-me-tyv. 

 

 


